
Forpersonens beretning 2025 

v/ Anja Thon Gjettermann 

 

Tak til alle jer deltagere her i dag, det betyder meget at vi kan samles og være fælles om både GF og en 

spændende temadag efterfølgende.  

Tak for endnu et år der er gået med arbejdet i DOFP, tak til hele bestyrelsen for det store stykke arbejde I 

bidrager med. 

Vi har haft et travlt år, med masser af opgaver.  

Vi har afholdt 4 BS møder, det ene online samt et heldagsmøde med emnet uddannelse. Og vi har gjort 

brug af sparring med øvrige selskaber i fht. hvordan drives et fagligt selskab bedst muligt.  

Vores onkologiske kursus er endnu engang afviklet og et nyt er allerede planlagt til efteråret. Vi har udviklet 

og tilrettelagt et ny kursus med emnet brystkræft, som er velafviklet, både af teoretisk og praktisk karakter, 

hvor vi vægter at deltagerne har deltaget i det onkologiske kursus. Og i 2025 afviklede vi også en temadag 

med god oppakning og deltagelse, emnet var fatique og søvn. .  

Oveni det er udviklingen og planlægningen i gang af et nyt palliationskursus, som også kommer til at ligge i 

foråret 2026, der vil blive både en praktisk og teoretisk del, som man kan tilmelde sig separat. 

Herudover har vi brugt en del tid på at forholde os til samarbejdet mellem DSF og DF, der har været afholdt 

en del møder, både DSF/DF i mellem men også møder mellem DSF og de faglige selskaber, hvor vi har 

deltaget. Lige nu arbejdes der på at få landet en god samarbejdsaftale. Det punkt der nok har fyldt mest, 

har været punktet der omhandler hvorvidt medlemskab af et fagligt selskab kræver medlemskab af DF – og 

de konsekvenser det afleder. Hvor det lander, ved vi endnu først omkring 1. juni 2025.   

En anden vigtig opgave har bestået i arbejdet med input til Kræftplan V og senest er der udarbejdet brev til 

politikkerne, minister og sundhedsordfører, afsendt af Jeannette Præstegaard og DOPF, hvor der gøres 

opmærksom på fysioterapeutens perspektiv ind i planen, herunder fysioterapeutens vigtige rolle i fht. 

kræftpatienter.  

 

Hertil vil jeg nævne de faste opgaver/punkter vi kontinuerligt arbejder med:  

 

- En gruppe der arbejder med at udvikle på uddannelse, kurser samt organiseringen af disse.  

- Internt arbejde med at beskrive vores opgaver og funktioner i DOPF, så det er nemmere at træde 

ind i bestyrelsesarbejdet. 

- Planlægning af næste års aktiviteter og kurser/temadage/generalforsamling.  

- Deltagelse i DSF møder, både fysiske og on line.  

- Forpersonsforrum møder med de øvrige selskabers forpersoner. 

- Møde mellem forperson/næstforperson inden hvert Bestyrelsesmøde. 

- Online møder ad hoc ml. de forskellige BS medlemmer på kryds og tværs – alt efter konkrete 

opgaver, eks. revidering af vedtægter, budget lægning, udvikling af diverse faglige tiltag, SoMe mv.  



- Løbende gennemgang/status på økonomi, herunder har vi set på hvad ikke-mellemmer koster ift. 

Udgifter på temadage/kurser, derfor ekstra prisstigning på ikke-medlemmer. 

- Inddragelse/revidering af høringssvar (f.eks. pakkeforløb, retningslinjer mv.) – sensst input til 

”Lungekræft, træning og rehabilitering”. 

- Kontakt ind i eksterne arbejdsgrupper, hvor vi i DOPF har udpeget repræsentant (f.eks. udvalg for 

kræft mv.)  

- Vurdering af indkomne ansøgninger til specialiseringsrådet. 

- BS var repræsenteret på Fagkongres og også på den dag inden, som var for de studerende - 

symposium med emnet Fatigue og Søvn, der var 2 posters, og der var indsendt en om palliation – 

som desværre ikke kom med. 

- Bidraget til udgivelse af tillæg til Hvidbogen - Palliativ rehabilitering – det vil vi gerne reklamere for. 

- Involvering i internationalt samarbejde, i IPT-Hope. 

(IPT-Hope, organisation for fysioterapeuter der arbejder med det onkologiske og palliative felt og 

som er med til at understøtte den internationale faglige udvikling indenfor kræft og palliation. 

Hjemmeside og YouTube kanal er tilgængelig, hvis I har interesse i at følge med eller deltager i 

webinarer).  

Planlægning, fondsansøgningog afvikling af symposium: Prærehabilitering i samrabejdet med Riget 

ergo/fys. afdeling, Geriatrisk onk., Center for sundedsfaglig forskning, Forskningsenheden bruger 

perspektiver og borgernære indsatser ved Syddansk uni.  

- SoMe posten, sørger for DOPF mailen, nyhedsbreve, hjemmeside, FB, LinkedIn mv. Vi opfordrer jer 

til at følge med.  

Så vi har haft nok at se til og det har været et travlt men også berigende år.  

 

Slutteligt vil jeg nævne at vi har to afgående BS medlemmer i DOPF.  

Tenna og Maria. Maria kunne desværre ikke være her i dag, derfor sender vi Maria en særlig tak for hendes 

bidrag og engagement med arbejdet i DOFP, på anden vis.  

Men Tenna – kære kloge, ambitiøse Tenna. I dag er en særlig dag, for os som bestyrelse, men også for dig. 

Jeg ved du nøje har overvejet din beslutning om at træde ud af bestyrelsesarbejdet og jeg/vi i DOPF, 

respekterer den til fulde. Du har om nogen knoklet, været flittig og altid gjort dig umage og med stort 

engagement. Jeg husker da jeg i sin tid fik lokket dig til at stille op – og der er stort set ikke den post i 

bestyrelsen du ikke har besiddet – måske med undtagelse af kasserer posten. Du har gjort en kæmpe 

forskel for vores måde at arbejde på i DOPF, men også for fagligheden for de patienter/borgere, det hele 

handler om.  

En kæmpe tak for din enorme indsats, og kommer du til at savne bestyrelsesarbejdet eller os, er du altid 

velkommen til at stille op igen. Heldigvis ved vi hvor du er – du fortsætter arbejdet indenfor feltet og vores 

veje vil helt sikkert krydses.  

Vi, i DOPF, ønsker dig alt det bedste fremover – og håber du får lidt mere fritid og tid til alt det, du også 

gerne vil, at livet skal indeholde.  

 

På vegne af DOPF, Forperson Anja Thon Gjettermann. 


